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Inleiding 

In maart 2015 is het Zorg- en Veiligheidshuis (ZVH) op Bonaire gestart, met subsidie vanuit het 

ministerie van Justitie en Veiligheid en onder verantwoordelijkheid van de Reclassering Caribisch 

Nederland. Na een jaar zijn ook Sint Eustatius en Saba aangesloten. Naast het ministerie van Justitie 

en Veiligheid zijn vanaf toen ook VWS, SZW en BZK betrokken bij de subsidie. Vanaf 2020  is de focus 

gelegd op de overdracht van de Reclassering naar het Openbaar Lichaam Bonaire (OLB) en de 

verduurzaming en borging van de organisatie. In overleg met de stuurgroep heeft het OLB besloten 

om het ZVH onder te brengen bij de nieuwe uitvoeringsorganisatie Akseso en per maart 2022 is het 

ZVH bij deze organisatie ondergebracht.  

Het jaar 2022 is te beschouwen als een overgangsjaar waarin een aantal omstandigheden ervoor 

hebben gezorgd, dat het ZVH minder goed heeft gefunctioneerd. De procesmanager is per februari 

2022 uit dienst gegaan. Vanuit Akseso is gewacht met openstelling van de vacatures voor 

procesmanager en casusregisseur (een nieuwe functie die is aangevraagd ter versterking van het 

ZVH), totdat duidelijk was dat de gelden beschikbaar werden gesteld. Door vertraging in de aanvraag 

en toekenning van de subsidie heeft de openstelling lang op zich laten wachten. Vervolgens bleek 

het lastig om de vacatures in te vullen. Uiteindelijk is in augustus 2022 de casusregisseur aangesteld 

en in september de procesmanager. In de periode van februari tot augustus heeft een unit-directeur 

van de Scholengemeenschap Bonaire op vrijwillige basis de casusoverleggen begeleid. De 

casusregisseur die in augustus was aangesteld heeft per november ontslag genomen, waarna de 

vacature opnieuw is opengesteld. Per februari 2023 zal de nieuwe casusregisseur starten. Er is dus in 

2022 gedurende slechts 5 maanden een procesmanager in dienst geweest en slechts 3 maanden een 

casusregisseur. Dit heeft vanzelfsprekend invloed gehad op de uitvoering van activiteiten. 

Deze jaarrapportage beschrijft de activiteiten van januari 2022 tot januari 2023.  
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1. Voortgang Subsidievoorwaarden 

 

• Deskundigheidsbevordering 

De afdeling Communicatie van de RCN is gevraagd om een online introductietraining voor nieuwe 

deelnemers aan het casusoverleg op te nemen. Deze module wordt aangeboden aan nieuwe 

deelnemers aan het casusoverleg, zodat zij de informatie hebben die nodig is om op juiste wijze bij 

te dragen. Gezien de personele wisselingen op alle drie de eilanden voorziet dit in een behoefte. In 

deze module wordt informatie geboden over het werkproces, type casussen en de eigen rol van de 

deelnemers. Deze introductietraining geeft een inkijk in de gehanteerde werkwijze en biedt voor de 

toekomst een duurzame borging van het werkproces van het ZVH. In januari 2022 is dit online 

toegankelijk gemaakt via de website www.zorgenveiligheidshuizen.nl/bonaire. 

In november is op Bonaire een dagdeel-bijeenkomst gehouden voor alle deelnemers aan het 

casusoverleg om hernieuwd kennis te maken, afspraken te maken over de werkwijze en om te 

inventariseren welke behoeften er zijn en hoe de taken te verdelen tussen 

casusregie/casemanagement vanuit de organisaties en casusregie vanuit het ZVH (zie bijlage 2). 

• Activiteiten stuurgroep en casusoverleg 

In november en december is de procesmanager alle organisaties langs geweest om een gesprek aan 

te gaan met zowel de stuurgroepleden als de casusoverleg-deelnemers. Uit deze interviews zijn een 

aantal actiepunten naar voren gekomen (zie bijlage 1). 

In september en november is de stuurgroep als LVB-platform twee maal bijeengekomen. Een 

onderzoeksprotocol en een inventarisatie van benodigde voorzieningen voor deze doelgroep is 

voorgelegd en besproken. 

In december is de brede stuurgroep (14 organisaties) bijeen gekomen om actiepunten te 

bekrachtigen. 

Casusoverleggen zijn tweewekelijks gehouden gedurende het gehele jaar. 

• Samenwerking ZVH en Family Justice Center (FJC) 

In de subsidievoorwaarden wordt gesteld, dat er zorg gedragen moet worden voor een optimale, 

effectieve en efficiënte samenwerking tussen het ZVH Bonaire en het beoogde FJC. Voorkomen 

moet worden dat beide samenwerkingsconstructies naast elkaar zullen functioneren en elkaar op 

enigerlei wijze beconcurreren. Ondertussen is besloten dat ook het FJC onder Akseso gepositioneerd 

zal worden. De plaatsing van ZVH en FJC binnen Akseso zorgt voor korte lijnen. Dat maakt 

afstemming en samenwerking eenvoudiger te realiseren. In november is een start gemaakt met de 

verbouwing van een buurtcentrum tot FJC en de verwachting is, dat in 2023 het FJC operationeel zal 

zijn. De procesmanager ZVH is direct betrokken bij de opzet van het FJC en voert hierover 

afstemmingsgesprekken met de beleidsmedewerker van het OLB. De stuurgroep van het ZVH wordt 

gebruikt als platform voor de uitwerking van het FJC. 

http://www.zorgenveiligheidshuizen.nl/bonaire
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• Afstemming casusregie 

Als subsidievoorwaarde is gesteld, dat zorg gedragen wordt voor een nauwe afstemming over de 

uitvoering van de casusregie tussen het ZVH, Jeugdzorg CN en de toekomstige aangewezen 

casusregisseur in het kader van de zorgstructuur BES(t) 4 kids. Er dient te worden voorkomen dat de 

werkzaamheden van voormelde partijen elkaar doorkruisen.  

In de bijeenkomst met casus-deelnemers in november is deze afstemming uitgebreid besproken. Er 

is een lijst van taken opgesteld voor de casusregisseur ZVH, zodat duidelijk is wat deze doet bij 

aanmelding van een casus, voorafgaand aan het casusoverleg, tijdens het casusoverleg en na het 

casusoverleg. Het verschil tussen de taken van de casusregisseur ZVH en de 

casusregisseur/casemanager bij andere organisaties waaronder Jeugdzorg,  is als volgt. De 

casusregisseur van het ZVH werkt coördinerend en organisatie-overstijgend met bij het ZVH 

aangesloten professionals rond een casus. De casusregisseur/casemanager vanuit een partner-

organisatie werkt in direct contact met de cliënten en vanuit zijn/haar eigen organisatie. Er is een 

intensief contact tussen casusregisseur ZVH en de regisseur van de desbetreffende organisatie, 

waarbij zij 1 op 1 bezien hoe de voortgang is. De casusregisseur ZVH spreekt andere organisaties aan 

op het nakomen van gemaakte afspraken; de regisseur van de bij de client betrokken organisatie 

bespreekt de uitkomsten van het casusoverleg met de cliënten en monitort hoe het met het 

cliëntsysteem gaat. De casusregisseur BES(t) 4 kids is niet aangesloten bij het casusoverleg van het 

ZVH. Afstemming met de casusregisseur van dit project heeft nog niet kunnen plaats vinden, omdat 

deze in 2022 nog niet is aangesteld. 

• ICT-programma: van VIS-2 naar Gidso 

Het ZVH maakte gebruik van de applicatie VIS-2 die speciaal gericht was op ondersteuning van het 

werkproces van het ZVH. De applicatie is overgenomen door Topicus Overheid en dit bedrijf heeft 

besloten VIS-2 af te stoten, omdat het een verouderd programma was met te weinig deelnemende 

partijen. Topicus heeft dit besluit ruim van tevoren medegedeeld, zodat er in overleg overgestapt 

kon worden naar het programma Gidso dat dezelfde tools zou hebben als VIS2. In de 

overgangsperiode naar het nieuwe programma was er echter geen gesprekspartner vanuit Bonaire 

beschikbaar (van februari tot september was er niemand in dienst van het ZVH) om overleg mee te 

plegen. Uiteindelijk zijn alle data overgezet, echter zonder gedegen voorbereiding en overleg. 

Hierdoor heeft het enige tijd geduurd voordat het programma in gebruik genomen kon worden. Ook 

zijn de casus-gegevens van VIS2 overgezet op een wijze die het automatisch genereren van 

specifieke data op dit moment belemmert. Deelnemers konden vanaf september niet meer in het 

programma inloggen. Aan het eind van het jaar is het werkproces binnen Gidso ingericht en zijn alle 

casussen in het systeem opgenomen. Begin 2023 zullen alle deelnemers toegang krijgen tot het 

systeem. 

• Samenwerking tussen Bonaire, Saba en Sint Eustatius 

Het laatste bezoek aan Saba en Sint Eustatius, om ervaringen en kennis uit te wisselen, is in februari 

2020 geweest. Er is wel regelmatig onderling contact gezocht over de subsidie-aanvraag en het ICT-

programma. Gezien de personele onderbezetting is het in 2022 niet mogelijk geweest om een 

gezamenlijke opleiding te organiseren. Saba en Sint Eustatius hadden in 2022 hun eigen aanvragen 
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hiervoor gedaan. Beide Bovenwindse eilanden zijn op hun verzoek uitgenodigd om online aanwezig 

te zijn bij de stuurgroepbijeenkomsten en ontvangen alle informatie die naar de stuurgroep gaat.  

2. Kwaliteit 

 

• Speerpunten 

Huiselijk geweld en de aanpak van multi-problemgezinnen waren de afgelopen jaren speerpunten. 

Op het gebied van huiselijk geweld zijn de voorzieningen verbeterd en is de samenwerking tussen 

meldpunt Guiami, Jeugdzorg en Akseso en Tabitha goed op gang gekomen. De oprichting van het FJC 

zal hier nog een extra impuls aan geven. Het aantal casussen huiselijk geweld dat wordt aangemeld 

bij het ZVH is waarschijnlijk mede hierdoor gedaald. 

De aanpak van multi-problemgezinnen is maatwerk. Dikwijls is er binnen deze gezinnen sprake van 

LVB-problematiek en er is geen instantie die hierin is gespecialiseerd. Voor vrijwel al deze gezinnen is 

duidelijk geworden, dat zij structureel toezicht en aandacht nodig hebben. De aanpak verloopt 

vrijwel nooit succesvol, met name omdat het structureel (vaak levenslang) ondersteunen van 

gezinnen bij de aangesloten organisaties niet gebruikelijk is. Zodra de hulp wordt afgebouwd, is 

binnen een aantal maanden het gezin opnieuw in beeld bij organisaties en wordt de casus weer 

aangemeld bij het ZVH. Bij een recent besproken casus was in 7 jaar tijd een gezin bij dezelfde 

organisatie tien keer aangemeld en weer afgesloten/doorverwezen.  De vraag ligt nog steeds open 

welke organisatie structureel deze multi-problem gezinnen kan ondersteunen en welke methodiek 

daarbij aansluit.  

Er worden meer casussen jeugdcriminaliteit aangemeld sinds het jeugdstrafrecht is ingevoerd. 

Opvallend is , dat veel ouders van deze jongeren afstand nemen van hun (minderjarige) kinderen en 

hun verantwoordelijkheid niet nemen. Dit brengt deze jongeren in een uitzichtloze positie, 

aangezien zij nog niet in staat zijn om voor zichzelf te zorgen en door hun crimineel gedrag niet 

worden geaccepteerd bij de 24-uurs voorzieningen die Jeugdzorg op Bonaire heeft. De afstemming 

tussen Jeugdzorg, OM, JICN en Reclassering bleek soms wat stroef te lopen. Ondertussen is deze 

samenwerking nader onderzocht in een evaluatie-onderzoek en er zijn oplossingen voorgesteld om 

de samenwerking beter te laten verlopen en om te bezien of het mogelijk is om in casussen die erom 

vragen een maatregel in Nederland uit te voeren (b.v. de PIJ-maatregel).  

 

Samenvattend: de casuïstiek geeft inzicht in problematiek waarvoor op dit moment onvoldoende 

perspectief wordt geboden. Deze problematiek is: multi-problemgezinnen (waar vaak ook sprake is 

van LVB) die levenslang ondersteuning nodig hebben en jongeren die gedragsproblematiek 

vertonen, niet op school te handhaven zijn en afglijden naar criminaliteit. Huiselijk geweld krijgt nu 

de aandacht die het lange tijd niet heeft gehad en er is op dit thema duidelijk een inhaalslag 

gemaakt. 

 

Kwantitatieve gegevens Bonaire 

• Casus aantallen 

Er zijn in 2022 6 casussen aangemeld: 3 zedenzaken en 3 multi-problem. Dit is beduidend minder 

dan de jaren hiervoor, waar het aantal rond de 20 lag. Een verklaring hiervoor kan gezocht worden 
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de beperkte personele bezetting binnen het ZVH. Er zijn in totaal 46 actieve casussen die overgezet 

zijn van VIS2 naar Gidso.  

• Problematiek 

Onderstaand overzicht vermeldt de problematiek van alle 46 casussen die in het systeem staan op 

Bonaire. 

Huiselijk geweld 12 

Nazorg na detentie  4 

Zedenzaak  5 

Multi-problem 15 

Burenruzie  2 

Groepscriminaliteit  6 

Maatschappelijke teloorgang 1 

Maatschappelijke onrust 1 

 

In januari zijn 22 casussen verwijderd uit het systeem, omdat zij meer dan een jaar geleden 

beëindigd waren. Na januari heeft er geen opschoning meer plaats gevonden.  
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Financieel overzicht/uitputting januari 2022-januari 2023 

Procesmanager Bonaire 0.6 fte september t/m december 

Casusregisseur Bonaire 0.6 fte augustus t/m november 

Werkplek kosten ($1000 per maand per persoon) 

   

$17.252 

$10.200 

$ 7.000 

ICT programma Gidso van Topicus E 5.000  

Reis- en verblijfskosten eilandelijke uitwisseling 0 

Training binnen CN (casusregie, lidmaatschap LVMV, 

brochures)  

Workshop zaalhuur 

 

 

$ 1.050 

Training, stage en opleiding Nederland 0 

Totaal  $40.502                        

Begroot $ 128.000 

 

Er zijn aanzienlijk minder personeelskosten geweest in 2022, omdat de procesmanager slechts 4 

maanden en de casusregisseur slechts 3 maanden salaris hebben ontvangen. Door deze minieme 

bezetting is er geen opleiding georganiseerd en is er geen eilandelijke uitwisseling geweest met reis- 

en verblijfskosten.   
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Bijlage 1: Rapportage Saba door Mildred Rijhiner 

Op Saba wordt het ZVH  Safety Network genoemd. 

Het Safety Network 

Deze bestaat uit een Algemeen en Casuïstiek gedeelte. 

In het algemeen gedeelte worden onderwerpen besproken die met het beleidsaspect te maken 

hebben. Verder worden er afspraken gemaakt omtrent het hoe kunnen waarborgen van zorg en 

veiligheid door de verschillende partners en organisaties die deelnemen aan dit netwerk. 

In het Casuïstiek gedeelte worden specifieke casussen al dan niet anoniem besproken. Deze meetings 

worden slechts bezocht door stakeholders die en of al betrokken zijn bij de case of een rol te vervullen 

hebben. De casussen die worden besproken, zijn ingebracht via deelnemende partners van het Safety 

Netwerk en wanneer er sprake is van de noodzaak voor interdisciplinaire zorg.  

Uitdagingen  

Dit Netwerk heeft ook lang gezeten zonder procesmanager. Op Saba bekent als de Coördinator van 

huiselijk geweld en kindermishandeling. Deze werd uiteindelijk in september 2021 aangesteld.  Vanaf 

eind november van dat jaar en officieel Januari 2022 vertrok de toenmalige Department Head van dit 

Department. Dit heeft natuurlijk voor verschillende uitdagingen gezorgd. 

Aanpassingen in het functioneren van het Safety Network 2022- 2023 

Het afgelopen jaar is heel hard gewerkt aan een effectievere werkwijze. Op dit moment worden de 

meeting met het gehele netwerk, wat op Bonaire bekend staat als de stuurgroep, gehouden om de 6- 

8 weken.  Daarvoor geschiedde dit elke maand. Helaas verlopen ontwikkelingsprocessen niet altijd 

snel en kwam het vaak voor dat het Safety Netwerk steeds in herhaling trad, wat voor enige ongerief 

zorgde. Een ander minpunt was, dat het overgrote deel van de leden ook in de casuïstiek zitten. De 

algemene klacht was dat juist aan het bespreken van casussen er onvoldoende tijd werd geboden. 

- Om de effectiviteit van het Netwerk te verhogen komen dus alle stakeholders in de aangeven 

periode bij elkaar. 

- De Casus meetings worden nu één keer per week gehouden en in spoed gevallen wordt direct 

een spoedmeeting uitgeschreven. 

- Met elkaar is afgesproken om zoveel als mogelijk elke aanpak van een probleem, te starten 

met trainingen. In dit kader wordt een deel of het gehele netwerk meegenomen. 

- Aan het Netwerk zijn nu bij de preventieprojecten leden ingedeeld in een Actiongroup. Deze 

komt slechts bij elkaar om de uitvoering van projecten te garanderen. 

 

Dit is nodig om zowel op beleidsgebied als bij de uitvoering van projecten een snelle voortgang 

te hebben, gezien de kleinschaligheid van dit Netwerk en de verschillende petten die sommige 

stakeholders op hebben in het geheel.   

Enkele projecten die met behulp van deze groep zijn uitgevoerd in het afgelopen jaar, van Januari 

2022 tot en met maart 2023 zijn:  

- International Women's Day events  ( vallende onder Women Empowerment project) 
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- Anti-bullying week (Mei 2022) 

- Training Anti-bullying (Juni2022/ deel 2 Februari 2023.) 

- Promo/ Start Children’s Helpline Guana chat 918 ( Juni 2022) 

• Children’s rights week (November 2022) 

• Invoering/ start Best dad ever Project. ( Februari 2023) 

 

De Coördinator voor huiselijk geweld en kindermishandeling coördineert de bovengenoemde 

onderdelen. 

- Het melden en aanmelden van casussen, daar is dit jaar ook aan verbetering gewekt. Hoewel 

er afspraken zijn gemaakt hoe dit moet geschieden werd dit in onvoldoende mate gedaan. 

Vanaf januari dit jaar is er weer gestart om casussen via de Coördinator huiselijk geweld en 

kindermishandeling te melden.  In sommige zaken gaat het alleen voor de vastlegging, terwijl 

bij andere samen een actie hulpplan wordt samengesteld en onder coördinatie van de 

Coördinator wordt uitgevoerd. Wij kijken er naar uit om middels het gebruik van het ICT- 

programma casussen op te nemen. 

 

Hoogte punt voor Saba 

 

Er wordt op dit moment heel hard gewerkt aan de opening van een flexibele Vrouwenopvang 

(in eerste instantie) op Saba. Daarbij ligt het in de bedoeling om het Meldpunt, dat nu ligt bij 

de Coördinator voor huiselijk geweld en kindermishandeling te verplaatsen naar dit instituut. 

 

Het voordeel hiervan is dat nu iedereen het meldpunt kan contacten en niet alleen leden van 

het Safety Netwerk. Het ligt in de bedoeling om in zes maanden tijd, niet alleen de Opvang 

officieel te openen, maar ook het systeem erachter ready te hebben. 

 

Vermeldenswaard is dat Saba en Sint-Eustatius samen optrekken in dit proces. Er is 

overeengekomen om samen met stichting Kadera een samenwerking aan te gaan om dit doel 

te bereiken. Saba heeft ook vanuit Bonaire hulp ingeroepen. 
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Bijlage 2: Rapportage Sint Eustatius door Ereina Hunt 

Afgelopen jaar is er door Covid een behoorlijke terugval gezien in deelname in het MDO (zorg en 

veiligheidshuis). Onze voorzitter is tevens GGD arts, hij werd voornamelijk betrokken bij de aanpak 

van Covid. Dat heeft effect gehad op iedereen. In deze periode is er sporadisch regulier overleg 

geweest. De keten wist elkaar zeker goed te vinden bij crisiszaken. Een echte doorontwikkeling heeft 

plaatsgevonden toen Ereina Hunt-Gorden is gestart als family support coördinator. Zij is belast met 

de uitvoering van het Bestuursakkoord Huiselijk geweld en kindermishandeling van het ministerie 

van VWS. 

Juridische handreiking 

We zijn dit jaar gestart met het uitrollen van de juridisch handreiking. Er zijn 75 professionals 

getraind onder andere alle leden van het MDO. Nadat gestart is met de training van de juridische 

handreiking door de family support coördinator, zagen we ook een toename in het aantal meldingen 

van huiselijk geweld en kindermishandeling.  

Dit jaar zijn ongeveer 13 meldingen geweest, die allemaal in goede samenwerking met de keten zijn 

opgepakt. Niet elke zaak is besproken in het MDO, doordat alles goed liep in de aanpak. 

MDO 

Het MDO bestaat momenteel uit zeventien leden. Een actieve groep van professionals die vanuit 

eigen instelling meedenkt, maar ook buiten de kaders durft te opereren in het belang van de client. 

Er is eerder een training motiverende gesprekstechnieken gegeven, online. De behoefte is groot om 

hier mee verder te gaan. Met name het aanspreken van mensen bij vermoedens van huiselijk geweld 

en kindermishandeling is binnen scholen en kinderdagverblijven iets wat men erg moeilijk vindt. 

Eveneens het inlichten van cliënten dat zij besproken worden binnen het MDO is een punt wat niet 

iedere professional makkelijk vindt. 

ICT 

Daarnaast is er overleg met Stichting Akseso. Zij zijn bezig het clientregistratiesysteem Gidso voor 

het Veiligheidshuis. Dat kost 5000 dollar op dit moment. Vanuit St. Eustatius is de wens uitgesproken 

om hier op mee te liften, aangezien Gidso de opvolger is van VIS2 wat binnen het MDO gebruikt zou 

worden. De 1000 dollar begroot voor ICT zal dan ook aan Akseso worden overgedragen. Dit 

voorkomt grote kosten voor Statia, er zullen voldoende gebruikers voor Statia kunnen worden 

toegevoegd. 

Deskundigheidsbevordering  

Deskundigheidsbevordering voor de leden van het MDO is noodzakelijk. Oplossingsgericht werken- 

training wordt volgens eerder opgesteld plan aan alle leden van het MDO aangeboden. Dit om de 

keten nog meer te versterken en de kennis zo breed mogelijk toe te kunnen passen. Het is de wens 

van St. Eustatius om mee te liften met eventuele trainingen.  
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Bijlage 3: Verslag Interviews ketenpartners ZVH Bonaire 2022 

Stuurgroepleden en medewerkers casusoverleg interview 

Er zijn interviews gehouden met de volgende organisaties, waarbij zowel het stuurgroeplid als de 

medewerker die bij het casusoverleg betrokken is aanwezig waren: MHC, SGB, Akseso, JZCN, SZW, 

VR, OLB, Reclassering CN, Slachtofferhulp, OM, EOZ, Krusada en Forma (schriftelijk). Met JICN en 

KPCN is het niet gelukt een afspraak te maken. 

Mogelijke acties op basis van de  interviews: 

1. Per organisatie bezien of de juiste persoon vanuit de organisatie mandaat heeft gekregen 
voor deelname aan het casusoverleg en stuurgroep. Belangrijk is dat deelnemers aan 
casusoverleg creatief en organisatie-overstijgend kunnen denken.  

2. Uitzoeken of achternamen gedeeld kunnen worden met alle deelnemers, zodat iedere 
organisatie kan bezien of zij contact hebben met een aangemelde client.  

3. Een link maken tussen directieberaad Jeugd en de stuurgroep. 

4. Opnieuw bespreken hoe vaak de stuurgroep bijeen komt en wie in de kernstuurgroep zitten.  

5. Terugkomen op de miscommunicatie/wrevel in het laatste stuurgroepoverleg.  

6. Thema’s inventariseren die in aanmerking komen voor bespreking in stuurgroep (illegaliteit, 

armoedeproblematiek, huisvestingsproblematiek, ontbrekende voorzieningen voor 

specifieke doelgroepen). 

7. Presentaties houden per organisatie in het casusoverleg. 

8. Afspraken maken over escalatie-mogelijkheden bij menings- en visieverschillen. 

 

Samenvatting interviews 

1. Wat zou je graag veranderd/verbeterd zien in de werkwijze? 

Casusoverleg: eenduidigheid, besluiten nemen en je eraan houden, ook als je het er niet helemaal 

mee eens bent. Vooraf informatie verzamelen vanuit ZVH over de casus, zodat kernpunten op tafel 

komen tijdens het overleg. Als deelnemer meer overstijgend naar de casus kijken, even los van je 

organisatie, het belang van de client centraal stellen. We moeten ons houden aan de vaste 

vertegenwoordiging in het casusoverleg van medewerkers met mandaat, we sturen te veel 

verschillende personen. Er is soms onwetendheid over ieders rol vanuit de verschillende 

organisaties. We zouden de verschillen van mening wat meer aandacht moeten geven: waar komen 

ze vandaan? We worden weinig uitgenodigd en weten niet welke organisaties wel worden 

uitgenodigd. We zouden graag de namen horen van degenen die zijn aangemeld, dan kunnen we 

intern zien of we de client misschien kennen en een bijdrage aan het overleg kunnen leveren. 

Stuurgroep: OM is niet op het niveau vertegenwoordigd dat gewenst is voor de stuurgroep. Er zou 

een link moeten komen tussen het directieberaad Jeugd en de stuurgroep van het ZVH. Het zou 

goed zijn om vaker bij elkaar te komen, bijvoorbeeld 1x per 2 maanden, rond een thema. Het is 

belangrijk om de miscommunicatie en wrevel over de wijze van aanstellen van medewerkers bij het 
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ZVH bij het laatste stuurgroepoverleg terug te halen en door te nemen wat er gebeurde (2x). Er zijn 

organisaties die weinig aanwezig zijn in de stuurgroep. Het zou goed zijn hen hierop aan te spreken. 

2. Hoe zien jullie de rol van de nieuwe functie van casusregisseur?  

Het biedt de mogelijkheid om afspraken te volgen en casussen beter te monitoren. Afstemming 

tussen de casusregisseur ZVH en degene die binnen een organisatie de regie heeft is nodig. Contact 

met de client is niet nodig, dat roept verwarring op. Eventueel kan de casusregisseur ZVH wel 

ingeschakeld worden om uitleg/informatie te geven over het casusoverleg, zowel aan cliënten als 

aan organisaties. Coördinerende rol en neutraal richting alle organisaties. De casusregisseur doet 

veel in de voorbereiding, zodat gericht vergaderd kan worden en hij spreekt mensen aan op de 

uitvoering van acties en laat niet over zich heen lopen. Goede afstemming met de professionals. 

Regelgeving en wetgeving uitzoeken vooraf. Overstijgend kunnen denken. Doelen duidelijk maken, 

concreet, en verwachtingen vooraf managen en bespreekbaar maken. Veel informatie verzamelen 

en beleid aanscherpen. Strak zijn in voortgang bewaken en afspraken nagaan. Het houden van zgn. 

pelsessies bij ingewikkelde casussen is een goede werkvorm. Focus op professionals en zorgen voor 

efficiëntie. Rollen en taken van organisaties kennen en uitstijgen boven persoonlijke meningen. 

Fungeren als facilitator. 

 

3. Is er specifieke (complexe) problematiek die extra aandacht nodig heeft vanuit het ZVH? 

Armoede ligt ten grondslag aan veel problemen evenals huisvesting (4). Crisisopvang is ook een 

probleem.We moeten op zoek naar structurele oplossingen hiervoor. Huiselijk geweld is nog steeds 

een groot probleem. Verder ook jonge meisjes (12-13 jaar) die gedragsproblemen hebben en met 

oudere jongens een relatie hebben. Verder zijn er ook jongeren zonder geldige papieren/sedula die 

hulp nodig hebben maar zonder sedula bepaalde hulp niet kunnen krijgen. Illegaliteit is een 

probleem in de samenwerking (2). Mensen met een handicap of gedragsproblematiek vallen vaak 

buiten de boot. In de aanpak van jeugdcriminaliteit is er soms frictie tussen toezicht en begeleiding. 

Voor criminele jongeren is er weinig toekomstperspectief. LVB: te weinig voorzieningen (2), 

tienerzwangerschappen (vaak op 12-13-jarige leeftijd), abortus, drugs en alcohol, depressie bij 

jongeren. Zedenzaken: hoe zorgen we voor bescherming en veiligheid, ook bij uithuisplaatsing in 

pleeggezin. Voor de doelgroep jongvolwassenen die moeten leren zelfstandig te wonen is er geen 

voorziening. (Dreiging met) suïcide is voor veel organisaties lastig.  

4. Welke behoeften en wensen hebben jullie m.b.t. samenwerking met andere organisaties? 

De lijnen kort houden (2), onderling contact houden om problematiek te bespreken. In contact 

blijven met elkaar en verwachtingen uitspreken, evenals knelpunten met elkaar delen. Ons 

gezamenlijk hard maken voor aanvulling van nu ontbrekende voorzieningen en er met elkaar iets 

aan doen, ons hard maken voor vernieuwing. Vroegsignalering en snelle doorverwijzing. 

Betrokkenheid van organisaties, visie op tafel leggen en minder ondergronds houden. Oog voor 

onderlinge spanningen. Meer kennis over elkaars organisatie (b.v. presentaties houden). Voor 

problematische jongeren is een strakke methodiek nodig, er is nu te veel flexibiliteit. Het is fijn als 

ook Saba en Sint Eustatius meegenomen worden in de ontwikkelingen. Wachtlijsten (bij MHC) zijn 

een groot probleem. Het zou goed zijn om weer presentaties te houden van organisaties met oog 

voor ieders specifieke taken. Er zijn organisaties die diagnoses stellen, het zou fijn zijn om daarna 

ook te weten wat je daarmee in de praktijk kan doen. 
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5. Zijn er nieuwe ontwikkelingen in jullie organisatie die van belang zijn voor het ZVH? 

SGB: we hebben schakelklassen, VMBO-basis en PRO en er is een activiteitenbureau voor naschoolse 

workshops; er is een groene opleiding in de maak voor het kweken van groente, houden van geiten 

en hovenier. 

Akseso: bij ons is alles nieuw, we zijn bezig om orde te scheppen en prioriteiten te stellen. 

JZCN: We werken samen met JBRA en volgen de child focused approach, FFP: functional family 

parole. We kijken daarbij naar actuele en langdurige veiligheid. Dit wordt niet altijd door de partners 

begrepen. Wellicht kunnen we hierover een presentatie geven in het ZVH. 

SZW: verhoging van de kinderbijslag en mogelijkheid voor dubbele kinderbijslag bij intensieve 

zorgbehoefte. 

VR: er is een reorganisatie geweest waardoor er veel personele wisselingen zijn geweest. 

OLB: we willen graag meer structureel werken met organisaties. Verder ook meer de gezinnen zelf 

betrekken. 

Reclassering: we zijn bezig met het tijdelijk huisverbod, mediation in strafrecht, procesbeschrijving 

voor uitvoeren pij-maatregel in Nederland en Koninkrijksbreed een project gericht op forensische 

zorg ,TBS en PIJ. 

Slachtofferhulp: we zijn verhuisd. 

OM: we zouden graag gaan werken met mediation, maar weten niet hoe dit nu geregeld is. Het lijkt 

erop dat zowel het Gerecht als de Reclassering ermee bezig is. 

EOZ: we hebben een specialistische voorziening waarin we scholen versterken. We doen steeds 

meer aan vroegsignalering en kunnen ouders of crèches ook voorafgaand aan de leerplichtige 

leeftijd adviseren. 

Krusada: de walk-inn wordt uitgebreid met overnachtingsmogelijkheid, er is een sociale werkplaats, 

Adelanto, Speransa (crisishuisvesting) en Tabitha (crisisopvang huiselijk geweld). 

 

6. Er zijn de laatste tijd regelmatig conflicterende opvattingen binnen casusbesprekingen, met 

name bij casussen van jeugdcriminaliteit. Wat zouden jullie voorstellen om tot consensus te 

komen?  

De casus voorleggen aan de stuurgroep en eventueel richting gezaghebber opschalen. Het zou goed 

zijn om een beroepscommissie aan te stellen van 3 leden van de stuurgroep die de beslissing nemen 

als het niet lukt binnen het casusoverleg. Zij kunnen dan ook het proces evalueren en de bijdragen 

uit de organisaties. Het zou goed zijn de oorzaak van het meningsverschil te ontdekken en dit (los 

van de specifieke casus) in de stuurgroep in te brengen. Kijk naar de feiten: wetgeving, 

verplichtingen en financiën (wie betaalt). Vervolgstap is voorleggen aan de stuurgroep. Gebruik een 

escalatiemodel naar de stuurgroep of een aantal stuurgroepleden. Kijk of de juiste mensen aan tafel 

zitten in het casusoverleg: het zouden mensen moeten zijn die in het algemeen belang denken. Het 
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zou een idee zijn om vanuit het ZVH te bemiddelen. Er kunnen verschillen van mening zijn, maar de 

belangrijkste vraag is: wie gaat waarover. Weeg alle argumenten en bezie wat is een persoonlijke 

opvatting van de professional en wat is de visie van de organisatie. Geef duidelijk aan wat de 

consequenties zijn bij een bepaald besluit. 
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Bijlage 4: Verslag bijeenkomst casusoverleg-deelnemers 2022 

Verslag bijeenkomst deelnemers casusoverleg 1 november 2022 bij Plaza Beach Resort 

Aanwezig: Christin Marchena (Jeugdzorg); Annebien Barelds (Akseso); Krystle Torregrosa (VR); 

Rosanti Mercera (VR); Eric Bouwman (SGB); Carla Jimenez (ZW-groep); Shadellys Sint Jago (EOZ); 

Julissa Stroop (SZW); Joan Piar (KPCN); Mariella Djamin (ZW-groep); Frondaly Martina (JICN); Justine 

Verschoor (ZVH) 

Doel:  

hernieuwde kennismaking met elkaar en elkaars organisatie 

afspraken over onze werkwijze 

inventarisatie van behoeften m.b.t. casusregie 

Veranderingen: 

Er zijn een aantal veranderingen binnen het ZVH: het is ondergebracht bij Akseso, er komt een 

nieuwe functie van casusregisseur in dienst van ZVH/Akseso (Areina Martina was aangenomen maar 

heeft ontslag genomen) en we gaan werken met een nieuw ICT-programma: Gidso in plaats van 

VIS2.  

Informatie: 

Het is handig een bezoekje te brengen aan de website:  

https://www.zorgenveiligheidshuizen.nl/bonaire 

Daar vind je: brochures, video’s, jaarverslagen, convenanten etc.. 

Afspraken: 

De vaste deelnemers aan het casusoverleg nemen met mandaat van hun organisatie deel aan het 

casusoverleg. Alleen de vaste deelnemers krijgen toegang tot het ICT-systeem en worden 

uitgenodigd voor casusoverleggen. Je kan dit dus niet overlaten aan een collega die niet officieel is 

aangemeld als deelnemer aan het casusoverleg. Wat wel kan, is dat je een collega meeneemt als de 

informatie ingewikkeld is en jouw collega beter op de hoogte is.  

Casussen die worden aangemeld moeten voldoen aan de volgende criteria: 

• Er is sprake van meerdere problemen (multiproblem) die op meer dan één leefgebied spelen en 
(naar verwachting) leiden tot crimineel en/of overlastgevend gedrag of verder afglijden; en: 
• Samenwerking tussen meerdere ketens (minimaal dwang en drang) is nodig om tot een effectieve 
aanpak te komen; het is in de reguliere samenwerking tussen partners binnen één keten niet 
mogelijk om deze problematiek effectief aan te pakken; en: 
• De problematiek wordt beïnvloed door en heeft impact op het (gezins)systeem en/of de directe 
sociale leefomgeving (of wordt verwacht dat te gaan hebben); of: 
• Er is sprake van ernstige lokale of gebiedsgebonden veiligheidsproblematiek, die vraagt om een 

https://www.zorgenveiligheidshuizen.nl/bonaire
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ketenoverstijgende aanpak. 
 
Samengevat: 

1. Er is complexe problematiek op meerdere leefgebieden 
2. Samenwerking is nodig tussen meer dan 2 organisaties en tussen ketens (b.v. straf- en 

zorgketen; jeugd- en volwassenketen) 
3. De problematiek heeft een nadelige invloed op andere personen of de samenleving 

Of er is een veiligheidsproblematiek die vraagt om een ketenoverstijgende aanpak. 
 

De keuze voor focus op complexe problematiek betekent dat reguliere casuïstiek niet thuishoort in 
het Zorg- en Veiligheidshuis. Hieronder verstaan we casuïstiek die binnen één keten, of binnen 
bestaande reguliere samenwerkingsverbanden, effectief kan worden aangepakt en casuïstiek 
waarvoor al een bewezen effectieve (standaard) aanpak bekend is. 
De types problematiek die worden aangemeld zijn bijvoorbeeld: burenruzies, groepscriminaliteit, 
jeugdcriminaliteit, zedenzaken, huiselijk geweld, nazorg na detentie, multi-problem gezinnen, 
maatschappelijke onrust en maatschappelijke teloorgang. 
 
Een casus hoeft dus niet eerst vastgelopen te zijn voordat deze gemeld wordt bij het ZVH. Juist als je 
bij aanmelding van een casus al ziet, dat deze de capaciteit van je eigen organisatie en keten 
overstijgt kan je direct de casus bij het ZVH aanmelden. 
 
Het is verstandig om binnen je organisatie in de gaten te houden of er casussen zijn die je kan 
aanmelden bij het ZVH. Dit kan je doen door het op de agenda te zetten bij teamoverleg of 
casuistiek-bespreking. 
 
Om goed op de hoogte te zijn van alle aangesloten organisaties en elkaar beter te begrijpen en goed 
door te kunnen verwijzen gaan we weer organisatie-presentaties organiseren waarbij we ook bezien 
of alle voorzieningen goed op elkaar aansluiten en of er zaken ontbreken in voorzieningen of 
methodiek. 
 
Wat te doen als er geen overeenstemming is tijdens het overleg? 

Wat moet er gebeuren als organisaties in het casusoverleg het niet eens zijn met elkaar over de 

acties/aanpak/visie? 

Bij ontbrekend beleid of onduidelijk protocol: zorg ervoor dat dit er komt. Dit is casus-overstijgend 

(b.v. hoe gaan organisaties om met mensen die hier niet legaal verblijven). 

Kaders en regelgeving en wettelijke richtlijnen kunnen helpen om tot besluiten te komen. Soms zijn 

deze onvoldoende bekend en moet dit uitgezocht worden. 

Stel je doel: de oplossing voor de problematiek van de casus centraal, niet je eigen organisatie-taken. 

Kijk met een brede blik naar de casus, neem wat afstand en kijk met een helicopter-view. 

Als alle argumenten op tafel zijn geweest en er geen overeenstemming is: laat procesmanager en 

casusregisseur ZVH beslissen en dit eventueel voorleggen aan de stuurgroepleden. 

Functie casusregisseur 

• Voorafgaand aan het overleg  

Kijken of de aanmeldingen goed zijn ingevuld 
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Controleren of alle betrokken keten partners genoemd zijn en zo niet deze toevoegen 

Nagaan bij de ketenpartners wat zij aan informatie hebben 

Goed overzicht van de sociale kaart (en wat elke instelling doet) 

Kijken of de zaak die ingebracht is al een lopende zaak is of een zaak die ooit een keer 

besproken is.  

Kijken of er al gemaakte afspraken zijn m.b.t. de casus die ingebracht is 

Goed voorbereiden: opstellen van kernvragen 

Sturen van uitnodigingen 

 

 

• Tijdens het overleg  

Samenvatten 

Doorvragen 

Notuleren in het systeem 

Aansturen 

Overzicht hebben en houden 

Afspraken maken, tijdsgebonden 

Beslissende rol/ besluitvaardig ( het gaat hier om complexe zaken waar een richting besloten 

moet worden zodat we verder kunnen gaan. Kijken naar waar de draagvlak zit en gewoon 

doen. We moeten durven beslissingen te nemen en daarna evalueren of het wel goed of niet 

goed is gegaan.) 

Controlerende functie 

 

 

• Na het overleg  

Controlerende functie m.b.t. afspraken 

Ketenpartners aanspreken 

Pittig iemand/ met ballen die van aanpakken houdt, maar die ook neutraal kan blijven 

Samenwerking in de keten blijven bevorderen en motiveren 

Nagaan of actiepunten behaald zijn en of ze effectief zijn 

Indien nodig nieuw overleg plannen 

 

• Hoe, op welke manier wil je dat de casusregisseur dit doet: wat werkt wel en niet om jullie 

te motiveren en een extra stap te zetten? 

Grenzen aangeven 

Besluitvaardig 

Organisaties aanspreken op hun verantwoordelijkheid 

Oplossingsgericht 

Coachend 
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Reminder 

Pro-actief 

Cheerleader 

 

• Hoe zie je de verhouding tussen de casusregisseur en de casusoverleg-deelnemer die de 

casus heeft ingebracht of het meest direct betrokken is bij de casus? 

Korte lijnen 

Overleggen 

1 op 1 benadering met de instelling die iets moet doen in de casus 

Casusregisseur is meer coördinerend, casemanager is er voor cliënten. 

 

Conclusies 

Mandaat: 

De stuurgroepleden moeten opnieuw geïnformeerd worden, dat de casusdeelnemers gemandateerd 

zijn om beslissingen te nemen voor hun organisatie. Er wordt creativiteit verwacht bij het komen tot 

oplossingen en dat betekent ook buiten de eigen kaders kunnen treden. Vraag aan stuurgroepleden 

is: zijn nu de juiste mensen gemandateerd? Mogen deelnemers creatief omgaan met kaders of 

moeten zij eerst het stuurgroeplid op de hoogte stellen? 

Informatie: 

We gaan presentaties organiseren 

Iedereen ontvangt aanmeldformulier, brochures en werkproces 

 

 


